
     ZÁPISNICA 

 

z verejnej schôdze obce Stráža zo dňa 14.10.2023 

 o 18.oo hod. v sále kultúrneho domu v Stráži 

 
Prítomní:     podľa prezenčnej listiny 

Počet zvolených poslancov OZ: 7 

Prítomní poslanci OZ:  5  Bugáň Peter, Kováčová Anna, Poliaková Gabriela, 

         Radočani Dalibor, Ing. Šopor  Rastislav 

Neprítomní poslanci OZ:  2  Mgr. Franek Matej, MVDr. Solenský Michal 

 

Program rokovania: 

1. Otvorenie 

2. Určenie zapisovateľa 

3. Cyklotrasa 2.etapa 

4. Dopravný projekt obce 

(riešenie dopravného značenia ciest a návrh jednosmerných ciest) 

5. Diskusia 

6. Záver 

 

1.Otvorenie 

Verejnú schôdzu obce otvoril a viedol pán starosta Ján Poliak. Privítal prítomných a predniesol 

návrh programu, s ktorým všetci súhlasili. Nikto nepodal návrh na doplnenie programu. 

 

Prítomní: všetci podľa prezenčnej listiny 

 

2.Určenie zapisovateľa 

Za zapisovateľky boli určené: Ing. Jana Šoporová a Eva Guothová   

 

Prítomní: všetci podľa prezenčnej listiny 

 

3. Cyklotrasa 2. etapa 

Pán starosta oznámil, že 2. etapa cyklotrasy má viesť od kaplnky popri rieke na horný koniec obce. 

Povodie Váhu  s tým súhlasilo. 

 

Niektorí občania vyjadrili svoj nesúhlas s pripravovanou 2. etapou cyklotrasy. Žiadajú aby sa 

cyklotrasa vybudovala mimo obce pri hlavnej ceste. 

 

Prítomní: všetci podľa prezenčnej listiny 

 

4.Dopravný projekt obce 

(riešenie dopravného značenia ciest a návrh jednosmerných ciest)   

 

Pán starosta informoval, že sa pripravuje dopravný projekt obce na zlepšenie dopravnej situácie. 

V obci chýbajú dopravné značky a projekt by mal riešiť  aj  jednosmerné cesty. 

Väčšina prítomných občanov nesúhlasí s jednosmernými cestami. 

 

Prítomní: všetci podľa prezenčnej listiny 

 

 

 



5.Diskusia 

 

V diskusii vystúpili niektorí občania, väčšina z nich nesúhlasí s plánovanou 2. etapou cyklotrasy 

okolo rieky Varínky smerom  od kaplnky  na horný koniec po otočku autobusu. Žiadajú aby 

cyklotrasa viedla mimo obce popri hlavnej ceste, aby to riešil  samosprávny kraj spolu s cestou. 

 

Pán starosta ich upozornil, že VÚC- ka  pripravuje stavbu rekonštrukciu a rozšírenie  cesty ponad 

Strážu  a vybudovanie kruhového objazdu s vyriešením vstupu do obce Dolná Tižina. 

Kým to nebude hotové nedá sa teraz tade cyklotrasa budovať a pozemky sú tam súkromné, občania  

nemusia s tým súhlasiť. Žilinský samosprávny kraj doteraz nemá vysporiadané pozemky pod cestu 

a kruhový objazd. 

 

Štefan Bobáň  

Pýtal sa  pána starostu kto dal stavebné  povolenie na mosty, kto schválil cyklotrasu. 

Nemôžete niekoho donútiť, že je to verejný záujem – budovanie cyklotrasy. 

Petícia proti cyklotrase nič nerieši, treba referendum, je záväzné, nevadí ak bude neplatné.  

Vyzval poslancov aby sa vyjadrili aké majú riešenie. 

 

Poliak Štefan: 

Prečo sme dali na cyklotrasu peniaze, pre koho je vlastne ten most, iné obce nedali. 

Treba riešiť cyklotrasu preč z obce, zavrieť cyklotrasu a Malá Fatra  začne riešiť. 

 

Ján Poliak, starosta: 

Pán starosta informoval, že my sme stavebné povolenie nevydali na cyklotrasu. Návrh bol riadne 

zverejnený na úradnej tabuli a neboli k nemu podané žiadne námietky. Nepodpísal súhlas  s 

cyklotrasou cez obec, ide po obecných cestách. Pôjde riešiť nech to dajú mimo obce, ale kým nie je 

cesta, objazd hotová, nič sa nedá riešiť. 

Projekt mostu  bude stáť  cca 30 000,-Eur. 

 

Roman Jankovský: 

Prečo sa táto schôdza nekonala skôr. 

 

Martina Sotolárová:  

My  tu nechceme  vôbec cyklotrasu, treba ju dať mimo obce. Dopláca na cyklotrasu aj na autá 

z každej strany. Chce referendum. 

 

Alojz Kubala: 

Od dolného konca obce treba riešiť cyklotrasu.  

 

Belluš Roman: 

Sused má vysoký plot nie je dobrý rozhľad v križovatke, cyklisti jazdia rýchlo nech to ide okolo 

rieky až hore, ak sa dá aj mimo obce. 

 

Radočaniová Dáša: 

Aj pri rieke bývame. 

 

Jankovský Branislav: 

Keď sme robili oplotenie ( cintorín) kde sme zobrali peniaze, kto robil na to projekt či nemôže 

urobiť aj na most. 

 

Jankovský František: 

Dohodnime sa, čo je najlepšie pre Jurinovú či referendum alebo petícia aby to malo váhu. 



 Anton Mackovčin: 

Treba dopravné značky v obci. 

 

Kamil Babiš: 

V obci sú umiestnené dopravné značky pre cyklistov niekto im musel dať na to súhlas. 

Za to, čo sme zaplatili za cyklotrasu mohli sme dať na poplatky za smeti. 

Hovorí sa o výkupoch pozemkov pod cestu nad Strážou tak prečo sa nemôže cyklotrasa preniesť 

na starú cestu (hlavnú).  

 

Pán starosta reagoval na to, že by mal vedieť keď bol predtým starosta, že zo zákona nesmieme 

doplácať za smeti. 

 

Zicho Jozef: 

Most je v zlom stave. Cyklotrasa nech ide mimo obce. 

  

Radočani Dalibor: člen OZ 

Treba urobiť petíciu a dať cyklotrasu mimo obce. 

 

Répáš  Peter: 

Ľudia vozia za kostol  bordel, aspoň by sa tam urobil poriadok,  

 

Marian Poliak: 

Hlasujme kto je za to aby cyklotrasa išla preč z dediny.  

 

Gabriela Poliaková: členka OZ 

Treba cyklotrasu dať preč z dediny. Referendum sa oplatí urobiť. 

Navrhla, že ona bude sponzorovať referendum v našej obci. 

Nemáme peniaze na referendum a odsúhlasili sme, že dáme peniaze na cyklotrasu. 

Nedávať jednosmerky. 

 

Kubala Ladislav: 

Pýtal sa kôli čomu chceme dávať jednosmerky. Na starú cestu treba dať zákaz státia, aby tam 

neparkovali autá. 

 

Katarína Púčková: 

Je potrebné urobiť petíciu nech je zrušená cyklotrasa. 

 

Ing. Vajdová Jarmila: 

Ak pomôže VZN tak urobte VZN. 

 

Občania sa najskôr dohodli, že  vytvoria petíciu proti cyklotrase. 

 

V závere diskusie sa väčšina občanov dohodla, že žiadajú vyhlásenie referenda proti  cyklotrase,  

že to má väčší účinok ako petícia.  

Chceli, aby to poslanci OZ hneď tam odhlasovali. Nakoľko sa nejednalo o zasadnutie Obecného 

zastupiteľstva, poslanci tam  nemohli nič odhlasovať. Občania žiadali zvolať zasadnutie Obecného 

zastupiteľstva už v piatok. 

Niektorí občania navrhli, že sa poskladajú na referendum.  

 

 

 

 



Pán starosta oznámil, že zvolá zasadnutie Obecného zastupiteľstva, kde sa prerokuje schválenie 

referenda. ale upozornil, že na zasadnutie  už musia mať otázku na referendum, až potom  to môžu 

poslanci  schvaľovať.  

 

Prítomní: všetci podľa prezenčnej listiny 

6.Záver 

 

V závere pán starosta  ukončil  verejnú schôdzu obce Stráža. 

 

 

 

V Stráži dňa 14.10.2023   

 

 

 

       

        

 

        Ján Poliak, starosta 


